
LUKOVSKÝ
ZPRAVODAJ

Občasník městyse Lukova

ČERVENEC 2016
Vážení spoluobčané,
v prázdninovém čísle zpravodaje vás informujeme o činnosti zastupitelů 
městyse Lukov za první pololetí letošního roku. V jednotlivých oblas-
tech je uvedeno, co se nám podařilo pro občany a městys udělat i jaké 
úkoly budeme řešit v nastávajícím období. 
Dovolte mi, abych vám popřál klidné a příjemné prožití druhé poloviny 
tohoto roku.

Lubomír Mála
starosta městyse Lukov

Rybářskou sezonu na rybníku v Lukově zahájila soutěž dětí a dospělých.
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Zprávy z jednání zastupitelů v I. pololetí 2016
ÚNOR
-Zastupitelé projednali předložené soupisy majetku obce za rok 2015. Starosta 
Lubomír Mála je seznámil s výsledkem inventarizace. Provedla ji inventarizační 
komise, která nezjistila žádné nedostatky. Majetek obce souhlasí s  jeho účetní 
evidencí. 

-Starosta zastupitele informoval o aktuálním stavu výstavby splaškové kanaliza-
ce, která byla sice již dokončena, ale stavební firma VHS Teplice a její dodavatelé 
odstraňovali zjištěné závady. 

-Zastupitelé schválili úřední hodiny a pracovní dobu na úřadě městyse Lukov. 
Úřední hodiny pro veřejnost jsou každé pondělí od 9.30 do 18 hodin. Pra-
covní doba na úřadě je v pracovní dny od pondělí do pátku, vždy od 7 do 
11.30 hodin, s tím že žádosti občanů budou vyřizovány v průběhu celého 
týdne. 

BŘEZEN
-Na zastupitelstvu byl projednán a schválen rozpočet městyse Lukov na rok 2016, 
jehož příjmy a výdaje jsou vyrovnané - ve výši 4 455 000 korun. Starosta informo-
val, že návrh rozpočtu byl patnáct dnů před jednáním zastupitelstva zveřejněn 
na úřední a elektronické desce. 

-Zastupitelé byli seznámeni s výroční zprávou Policie ČR „O stavu veřejného po-
řádku v městysi Lukov za rok 2015.“ (Více v samostatné kapitole). 

-Jedním z bodů zastupitelstva byla informace starosty o průběhu stavby splaško-
vé kanalizace. 

-Zastupitelé projednali a schválili nový systém svozu plastů, kdy každá domác-
nost dostane zapůjčenu jednu žlutou popelnici na plasty, kterou bude pravidelně 
vyvážet svozová firma podle harmonogramu, který obdržela každá domácnost. 

-Na březnové schůzi byl projednán a schválen sazebník poplatků právnických a 
fyzických osob provozujících pohostinství a ubytování, který začne platit od prv-
ního ledna příštího roku. 

KVĚTEN
-Na květnovém zastupitelstvu byl projednán dokument auditora Jihomoravské-
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ho kraje, který přezkoumal hospodaření za rok 2015. Zpráva konstatovala, že 
hospodaření městyse Lukov je v souladu s právními předpisy. Auditoři nezjistili 
žádné chyby ani nedostatky. 

-Starosta informoval zastupitele o stavu prováděných terénních úprav po vybu-
dování kanalizace a o dalším postupu prací. 

ČERVEN 
-Starosta přiblížil zastupitelům terénní úpravy, které byly provedeny po dokon-
čení kanalizace. 

-Zastupitelé projednali a schválili závěrečný účet městyse a účetní závěrku za rok 
2015.

-Městys nabídl k pronájmu prostory bývalé kuchyně Agro Mašovice v kulturním 
domě. Záměr pronájmu byl zveřejněn v regionálním tisku, na úřední i elektronic-
ké desce. Prostory si prohlédli pracovníci družstva Coop Jednota v Moravském 
Krumlově. Družstvo provozuje v části kulturního domu prodejnu smíšeného zbo-
ží a zvažuje, že ji přestěhuje do bývalé kuchyně. Vedení Coop Jednoty nedávno 
sdělilo, že zatím nemá o větší prostory zájem. 

-Zastupitelé odsouhlasili smlouvu o dotaci ve výši 148 tisíc korun z rozpočtu Ji-
homoravského kraje. Částka je na rekonstrukci a nátěr fasády kulturního domu 
v Lukově. Z rozpočtu městyse bude uhrazeno 149 tisíc korun, celkové náklady tak 
vychází 297 tisíc korun. Předpokládaný termín dokončení je srpen letošního roku. 

Více informací z jednání zastupitelstev se zájemci dozví na internetových strán-
kách městyse Lukov – www.obeclukov.cz .

Domácnosti se napojují na kanalizaci
Také v prvním pololetí letošního roku pokračovaly práce na výstavbě splaškové 
kanalizace. Byla dokončena stavba čerpací stanice a přístupová cesta k ní neda-
leko rybníka na bývalém hřišti. Byla odvezena vytěžená zemina z dočasných sklá-
dek. 
Ještě zbývá provést terénní úpravy, opravit propadlé komunikace a poklopy deš-
ťové kanalizace, upravit krajnice a parkoviště v Nové Vsi sloužící turistům zříceni-
ny Nový Hrádek. Také bude opraveno zábradlí a upraven terén u čerpací stanice 
kanalizace.
Po dohodě s  dodavatelskou firmou mají být tyto závady odstraněny do konce 
července. 
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Práce nabraly zpoždění
Kanalizace měla být hotová do konce loňského roku. Harmonogram prací naru-
šovalo časté střídání odpovědných pracovníků firmy VHS Teplice, která vyhrála 
výběrové řízení na tuto stavbu. A to celkem ve čtyřech případech, což negativně 
ovlivnilo organizaci práce i řízení podřízených pracovníků. 

Souhlas Vodárenské je nutný
Kanalizace svazku pěti obcí – Lukov, Horní Břečkov, Vracovice, Čížov a Milíčovi-
ce je již ve zkušebním provozu a občané se nyní mohou napojit na hlavní řad. 
Před tím je ale bezpodmínečně nutné, aby přípojku prohlédl a schválil pracovník 
Vodárenské akciové společnosti Znojmo David Kišš telefon 734 283 792. Po kon-
trole připojení jednotlivých rodinných domů zašle společnost každé domácnosti 
smlouvu na provoz kanalizace s cenou stočného. 

Pozemky pro rodinné domy prodá realitní kancelář
Žádost o odkoupení pozemků městyse na výstavbu rodinných domů, na nichž 
jsou vybudovány všechny inženýrské sítě, podalo celkem šest žadatelů. Z  nich 
jen dva mají vážný zájem o koupi pozemků. Zbývající čtyři zájemci vzali své žá-
dosti zpět a to z různých důvodů – finančních, osobních i stanovených kritérií pro 
stavbu rodinných domů v ochranném pásmu Národního parku Podyjí. Zastupi-
telé proto schválili smlouvu o zprostředkování prodeje realitní kanceláří. Cenové 
podmínky prodeje za jednu stavební parcelu stanovené obcí – 150 korun za metr 
čtvereční plochy a částka 64 880 korun za vybudované inženýrských sítí, zůstávají 
stejné. 

Blíží se podzimní krajské volby
Volby do zastupitelstva a vedení Jihomoravského kraje proběhnou v  pátek 7. 
října a v sobotu 8. října 2016. V Lukově bude zřízen jeden volební okrsek, a to 
tradičně v zasedací místnosti úřadu městyse. Voličům v Lukově budou včas zaslá-
ny volební lístky s informacemi k těmto volbám. 

Na plasty jsou žluté popelnice 
V Lukově byl od letošního května zaveden nový systém třídění plastového od-
padu. „Zastupitelé tak rozhodli na základě nabídky společnosti FCC Znojmo. Vě-
říme, že nový systém přinese po čase úsporu v nákladech na odstraňování ko-
munálního a tříděného odpadu. Každá žlutá nádoba na plast má unikátní kód 
RFID, který byl přiřazen k  určitému číslu popisnému. Tento kód bude následně 
na popelářském autě načten do počítačového systému a vydá přesný přehled o 
počtech vývozů každé žluté popelnice i jejího naplnění plasty,“ přiblížila lukovská 
místostarostka Vladimíra Hochová a dodala, že díky této novince bude přehled o 



LUKOVSKÝ  ZPRAVODAJ

5

třídění plastů v Lukově. Pokud domácnostem nebo podnikatelům nestačí jedna 
žlutá popelnice, mohou si objednat a podle platného ceníku zaplatit další popel-
nici na plasty.

Co do „žluťásků“ nepatří 
Je to papír, kovy, keramika, sklo, guma, textil, obaly od olejů, nebezpečných látek, 
chemikálií a barev. 

Co všechno se odkládá do žlutých popelnic
Jdou to PET lahve, nápojové kartony, což jsou krabice od mléka, džusů či rajského 
protlaku, dále pak kelímky od jogurtů či hořčice, igelitové tašky, sáčky, fólie, a to i 
bublinkové, plachty, polyesterové textilie, plastové obalové materiály, plastové kvě-
tináče, plastová plata od vajíček, polystyren. Je třeba, aby vše bylo čisté a vymyté. 

Městys doplácí na odvoz odpadu skoro 55 tisíc 
Sečteno, podtrženo, městys z pokladny každoročně doplácí na odvoz komunál-
ního odpadu z domácností částku 54 455 korun. „Vzhledem k tomuto vysokému 
doplatku vyzývám občany, aby vyváželi pouze plné popelnice a nedocházelo tak 
ke zbytečnému zvyšování už tak vysokých nákladů na svoz komunálního odpa-
du. Každá popelnice je totiž účtována za vývoz, nikoliv za hmotnost či objem 
vyváženého odpadu,“ uvedla místostarostka Vladimíra Hochová. 

Tabulka nákladů za odvoz komunálního 
a tříděného odpadu

Příjmy:
Občané – poplatek 125 208 Kč
Podnikatelé – příspěvek  11 150 Kč
Chalupáři – poplatek 8 480 Kč
Příjem za třídění odpadu
od EKO-kom 25 308 Kč
Příjem celkem  170 146 Kč

Náklady:
Na tříděný odpad  46 471 Kč
Bioodpad 10 983 Kč
Nebezpečný odpad 2 331 Kč
Objemný odpad 25 768 Kč
Komunální odpad 139 048 Kč
Náklady celkem 224 601 Kč
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Lukov: 2 trestné činy a 7 přestupků
Policisté šetřili vloni v Lukově dva trestné činy. V jednom případě se jednalo o týrání 
osoby žijící ve společné domácnosti, kde byl zjištěn pachatel. Další přečin se týkal 
řízení osobního auta pod vlivem alkoholu, což je trestný čin ohrožení pod vlivem 
návykové látky, kdy byl rovněž zjištěn viník. 
V Lukově vloni došlo k sedmi přestupkům - tři byly proti občanskému soužití a čtyři 
se staly v dopravě. Z tohoto počtu byl jeden přestupek v silničním provozu vyřešen 
blokovou pokutou. 
Strážci zákona z Obvodního oddělení policie ve Vranově nad Dyjí hodnotí veřejný 
pořádek v naší obci jako velmi dobrý. Také děkují pracovníkům městyse za velmi 
dobrou spolupráci a součinnost při zajišťování veřejného pořádku.  

V rybníku jsou noví kapři a amuři
Do rybníka městyse byly letos v polovině dubna vypuštěny ryby v hodnotě 8 119 
korun. Jde o kapry o celkové váze sto kilogramů a amury vážící celkem dvacet kilo-
gramů. Bohužel, do konce května uhynulo pět ryb. 
Městys Lukov vydal nový rybářský řád – „Zásady rybolovu 2016,“ který je uveřej-
něn na webových stránkách městyse. „Prosím všechny rybáře o respektování 
tohoto řádu, podle něhož je možné si denně odnést jen jednu rybu,“ vyzvala 
místostarostka Hochová. 
Na dodržování pravidel rybolovu v rybníku městyse bude od letošní rybářské sezo-
ny dohlížet porybný Jaroslav Bareš. 
V loňském roce během rybářské sezony bylo prodáno celkem 48 povolenek k lovu 
ryb, z toho bylo 14 dětských a jedna poukázka na pět kusů ryb. Celkem bylo odlo-
veno 16 kaprů a jeden candát. Všechny ryby měly předepsanou míru.

Sezonu na rybníku zahájila soutěž v rybolovu
Šestnáct rybářů, osm dětí a osm dospělých z Lukova, Podmolí, Hodonic a ze Znoj-
ma se první červnovou neděli zúčastnilo soutěže v chytání ryb. Rybáři 
v soutěžním čase od osmi ráno do dvanácti hodin vy-
lovili pět kaprů, jednoho okouna a pět plotic. První 
místo v kategorii dospělých získal Štefan Ko-
váč se 162 body, druhé Karel Letocha se 117 
body. V kategorii dětí byl první Lukáš Foral, 
který „ulovil“ 51 bodů. Ostatní místa obsazena neby-
la. „Všichni zúčastnění dostali cenu útěchy, kterou 
věnovaly rybářské potřeby Proficarp, jimž patří vel-
ký dík,“ uvedla místostarostka Vladimíra Hochová. 
Tato tradiční akce každoročně zahajuje rybářskou 
sezonu. 
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KULTURNÍ A SPOLEČENSKĚ AKCE 
Dříve narození se sešli ve Stodole U Čabalů 
Setkání dříve narozených se konalo v  lednu ve Stodole U Čabalů. Pro seniory 
byl připraven bohatý kulturní program a pohoštění. „Vystoupily lukovské děti 
s překrásným pásmem básní a písní. Za jejich odvahu předstoupit před tak vel-
ké publikum je čekal balíček se sladkou odměnou. Velký dík také patří členům 
pěveckého sboru dospělých za profesionální vystoupení a také paní komisařce 
Raškové za naučnou přednášku o kriminalitě páchané na seniorech. Po kulturním 
programu senioři dostali od dětí malý dárek v podobě ručně vyrobených mýdel. 
Následovala volná zábava a celý zbytek odpoledne pak proběhl v přátelském du-
chu, “ popsala setkání místostarostka Vladimíra Hochová. 

O Masopustu bavily maškary
Masopustní veselí první únorovou sobotu začalo průvodem masek, které dopro-
vázel harmonikář Jiří Pavelka. Za maškary se převlekli místní hasiči, kteří vybrali 
celkem 6 431korun, za což obyvatelům Lukova moc děkují. Peníze po odečtení 
nákladů za vypůjčení masek a harmonikáře šly do pokladny Sboru dobrovolných 
hasičů Lukov. 

Do kostýmů se převlekly i děti
Na masopustní průvod obcí navázal v  sobotu odpoledne karneval pro děti ve 
Stodole U Čabalů. Pestrý a zajímavý program pro ně připravil kejklíř Čabík, alias 
Vojta Čabala. Dětem předvedl nejen veselé a vtipné vystoupení, ale měl pro ně i 
velkou zásobu tanečních a pohybových her a soutěží. 

Vatra i s čarodějnicí shořela na hřišti 
Poslední dubnovou sobotu proběhlo na hřišti za chráněnými byty pálení čaroděj-
nic. Dobrovolní hasiči připravili velkou vatru a přinesli i dřevo na menší oheň, na 
kterém si každý mohl opéci špekáček. Vatru originálně díky svému plivačskému 
umění zapálil Vojta Čabala, který předvedl i ohňovou show doplněnou hudbou. 

Dětský den: dravci, soutěže, hasičská pěna i cukrová vata
Na oslavu Dětského dne na hřišti poslední květnovou neděli byl připraven hod-
notný program. Úvod již druhým rokem patřil taneční skupině Zuzana. Ani letos 
na oslavě nechyběli profesionální hasiči ze Znojma, kteří pro pobavení dětí na-
stříkali hasičskou pěnu na travnatou plochu hřiště. Byla tu i sanitka, kterou si děti 
i dospělí podrobně prohlédli pod vedením člena Záchranné zdravotnické služby 
Luďka Fialy. Záchranář zájemcům změřil tlak, předvedl resuscitaci i aplikaci injek-
ce a každý, kdo měl zájem, si vše mohl vyzkoušet. 



LUKOVSKÝ  ZPRAVODAJ

8

Děti na stanovištích střílely ze vzduchovky, skákaly v pytli a přes švihadlo, chy-
taly plastové rybičky a skládaly puzzle. Za každou splněnou disciplínu je čekala 
drobná odměna a nakonec pro povzbuzení a obnovu sil i cukrová vata či nanuk. 
Letošní novinkou bylo vystoupení Františka Miroše a jeho ptačích svěřenců na-
příklad orla skalního či výra velkého. Sokolník předvedl výcvik dravců, které si 
děti mohly pod jeho dohledem i pohladit. 
Po celý den byla na hřišti vystavena zemědělská technika, která se těšila velkému 
zájmu zejména kluků. Děti si vyzkoušely také policejní motorky, s  nimiž přijeli 
znojemští dopravní policisté. „Velký dík patří slečně Radové, která v průběhu od-
poledne dětem překrásně malovala na obličej a po chvíli běhala na hřišti spousta 
motýlků, gepardů či pirátů. Letošním hitem se stalo i glitrové tetování,“ přiblížila 
místostarostka Vladimíra Hochová, která poděkovala sponzorům – Agropodniku 
Mašovice, firmě AZ papír Znojmo, České spořitelně a všem dobrovolníkům, kteří 
pomáhali bez nároku na honorář. 

Hasiči postoupili do okresního kola ve Znojmě
Lukovští dobrovolní hasiči se začali připravovat na letošní sportovní sezonu od 
března. Družstvo žen a mužů doplnili na potřebný počet tak, aby se mohli zúčast-
nit soutěží.
V polovině května bojovali o pohár v okrskové soutěži v Podmolí, kde lukovské 
ženy obsadily druhé místo, a lukovští muži byli první. Obě družstva postoupila 
do obvodního kola v Blížkovicích, kde družstvo mužů bylo čtvrté a postoupilo do 
okresního kola ve Znojmě. 
Poslední květnovou neděli se konala okrsková soutěž v Lukově, kam se sjelo dva-
náct družstev, z toho byla čtyři dětská, dvě ženská a šest mužských. Lukovské 
ženy obsadily druhou příčku, děti a muži byli čtvrtí. Mladí lukovští hasiči zazářili 
následující sobotu v Bezkově, odkud si přivezli stříbrný pohár za druhé místo. 
„Rád bych poděkoval všem hasičům, kteří se zúčastňují soutěží i akcí, které pro 
obyvatele Lukova pořádáme,“ vyjádřil velitel lukovského Sboru dobrovolných ha-
sičů Marek Langer.

Tříkrálová sbírka vynesla 5 692 korun
Štědrou ruku měli obyvatelé Lukova, kteří o letošní lednové Tříkrálové sbírce 
vhodili do pokladničky celkem 5 692 korun. Tato částka bude využita nejen na 
celostátní a zahraniční aktivity, ale především na regionální projekty Charity. Na 
Znojemsku se letos vybralo celkem 1 956 936 korun. Podstatná část těchto peněz 
půjde na charitní pečovatelskou službu, domácí hospicovou péči, osobní asis-
tenci hendikepovaným, rodinné sociální asistenty pro sociálně slabé rodiny a na 
další služby znojemské Charity pro obyvatele našeho okresu. 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
Významná životní jubilea oslavili: 
Leden - Karel Janíček 75 let
Březen - Antonie Šulová a Josefa Tomanová 70 let
Květen - Marie Cahová 70 let 
Červen - Marie Čermáková 85 let 
Všem oslavencům osobně blahopřáli členové zastupitelstva a předali jim malé dárky. 

Ve II. pololetí oslaví narozeniny: 
Červenec
Marie Klebanová – 75 let
Josef Urban – 70 let 
Jaroslav Zbořil – 70 let 

Srpen
Lubomír Hrubý – 55 let 
Jaromír Hažmuka 70 let 
Jaroslav Langer – 60 let 

Září
Vlasta Škorpíková – 55 let 
Jitka Čabalová – 50 let 
Jarmila Lenikusová – 90 let 

Listopad 
Libuše Tomanová – 85 let 

Prosinec 
Vítězslav Mikuš – 55 let 
Emil Kilhof – 80 let 
Vladimír Skácel – 65 let 

Narozené děti: 
David Tulej - 20. května 2016 

Kulturní a společenské akce 
Září – tradiční posvícení (3. 9. 2016)
Říjen – drakiáda 
Prosinec – mikulášská nadílka, soutěž hasičů O vánočního kapra 
Leden 2017 – setkání dříve narozených 
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Cyklobus: další spoje do Znojma i Vranova nad Dyjí
Jako každý rok i v letošní letní sezoně zastavuje v Lukově cyklobus, který jede z Českých 
Budějovic do Znojma se zastávkami v obcích u Národního parku Podyjí. Autobus zasta-
vuje v Lukově až do konce prázdnin každý pátek, každou neděli a ve svátek vždy v 11.44 
hodin dopoledne. Do Znojma přijede v 12.10 hodin. Sobotní spoj odjíždí z Lukova ve 
stejných časech až do 24. září. Cyklobus se ze Znojma na zpáteční cestu vydává v 16.20 
hodin a do Lukova přijíždí v 16.43 hodin. 
Z Podmolí jede přímo do Mašovic, takže jízdné je o něco levnější než u klasické linkové 
dopravy, která vede přes Bezkov. Ale pozor, ve Znojmě zastavuje jen na Hradišti a na au-
tobusovém nádraží. Je vynechána zastávka u lázní. 

SPORT
Vojta Čabala uběhl Pražský půlmaratón
Na start nejprestižnějšího 21,1 kilometru dlouhého půlmaratónu naší republiky, který se 
konal v Praze, se postavil závodník Vojta Čabala z Lukova. Letos v zimě moc nezávodil, ale 
hodně času věnoval přípravě tohoto závodu. „Běhal jsem pravidelně přes sto kilometrů 
za týden. Byl jsem opravdu namotivovaný a cítil jsem formu. Jelikož Pražský půlmaratón 
nepatří k těm zrovna extra rychlým, tak bych byl spokojen s časem okolo jedné hodiny a 
patnácti minut. Při příjezdu do Prahy nepříjemně foukal vítr, ze kterého jsem měl strach, 
což se na trati také projevilo. Rozběhl jsem 
závod volněji, pomalu zrychloval a prodíral 
se startovním polem. Zhruba na desátém ki-
lometru jsem se odpojil od skupinky českých 
závodníků a pomalu začal dotahovat evrop-
skou konkurenci. I přes šestikilometrový běh 
proti větru jsem měl skvělý mezičas a proto 
jsem zkusil ještě vystupňovat tempo. K dob-
rému závěru mi pomohl jeden švédský zá-
vodník, se kterým jsem finišoval asi poslední 
kilometr a půl. Nakonec jsem proběhl cílem 
dokonce pod 1:15 a to v čase 1:14:54 hod. Z 
celkového počtu 11 500 běžců ze 74 zemí 
světa jsem byl 56., mezi českými atlety jsem 
skončil na 15. místě,“ řekl Čabala, pro něhož 
se závod stal povzbuzením do budoucna. 
Spolu s ním se do Prahy vydal na svoji pre-
miéru mladý běžec Ondřej Šrámek z Lukova. 
Závod dokončil za 2:05 hodin, tedy někde 
uprostřed startovního pole.
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Tříkrálová sbírka - leden



FOTOGALERIE

12

Setkání seniorů - leden
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Dětský karneval – únor 
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Pálení čarodějnic – duben

Masopust  - únor
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Soutěž hasičů v Lukově – květen
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Tiráž: Občasník městyse Lukov. Vydává městys Lukov. Neprodejné. Do každé 
domácnosti v Lukově zdarma. Náklad 130 kusů. Formát A5. Počet stran 16. Přetisk jen 

se souhlasem vydavatele.  Fotografie ve zpravodaji Jitka Mitysková (mimo sport).

Dětský den – květen


